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Tisztelt Képviselő-testület!

Mezőberény Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2014. évi munkatervében a júniusi ülésére
tűzte ki a Mezőberény Város Sportéletéről szóló beszámoló tárgyalását. A napirend célja, hogy a
Képviselő-testület, ás ez által a városlakók is ismerjék meg a városban működő sportszervezetek,
egyesületek munkáját, eredményeit és a munkájuk során felmerülő problémákat. Ebben az évben
kiegészült a beszámoló a városban működő sportcsoportok tájékoztatóival, melyek nyitott formában
műkődnek. ezért elérhetőek minden sportolni vágyó számára. A beszámoló összeállítása a
sportvezetők által leadott adatok, illetve az önszerveződő csoportok vezetői. képviselői által leadott
tájékoztatók alapján készültek, elsősorban 2013/201 4-ban elért eredmények figyelembe vételével.
(Az önszerveződő, mindenki számára nyitott sportesoportok száma működésükből adódóan nem
teljes.)

Határozati javaslat:

A Mezőberény Város Önkormányzat Képviselő-testülete Mezőberény Város Sportéletéről szóló
beszámolót elfogadja. Megköszöni a sport területén, a mozgás, az egészséges életmód
népszerűsítése érdekében dolgozók tevékenységét, munkáját.

Felelős: Siklósi István polgármester
Barna Márton Okt. és Kult. Biz. tag

Határidő: 2014. június 30.

Mezőberény, 2014. június 18.

Barna Márton s.k.
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Tisztelt Képviselő-testület!

Tisztelt Polgármester úr!

A 2014. évi munkaterv szerint, Önök és az
érdeklődők elé tárjuk Mezőberény

-
sportéletével kapcsolatos eseményeket,

-
eredményeket, adatokat. A beszámoló Fő

w

irányvonala a februárban leadott 2013. évi
beszámolók alapján történt. A hosszabb,
részletes beszámoló, amit az egyesületek
leadtak, a beszámoló végén megtalálhatók,
de a Fő hangsúlyt most az úgynevezett
önszerveződő sportoló csoportok, vagy az
egyesületeken belül dolgozó, de nem
versenyző résztvevőkről szól.

Evek óta ismertetjük Onökkel és az érdeklődőkkel ezt a tevékenységet és mindig kiemeltem,
hogy Mezőberény sportja mennyire színes és szerteágazó. Ertendő ez a küzdősportoktól az
alakformáló és szabadidő eltöltésére alkalmas mozgáscsoportokon keresztül, akár az agyat
megmozgató, szellemi tevékenységig. Ezek a csoportok általában baráti társaságokon
keresztül szerveződik, de itt is a Fő vonalat egy lelkes vezető, vezetők Fogják Össze és
irányítják. Ezeknek a csoportoknak is egy bizonyos idő után, ha talpon akar maradni,
megújulásra, színesítésre van szükség, valamint megjelenik az a tevékenység is, hogy a
csoport tagjainak hangulatára is odafigyeljenek, ahhoz hogy életképes maradjon ez a
szerveződés.
Az összeállított anyaggal a támogatott egyesületek mellett a látókörünkbe került,
tudomásunkra jutott és megkeresett szerveződések ismertetőjét szeretnénk ízelítőül Onök elé
tárni. A beszámoló első része Mezőberény sportegyesületeinek rövid ismertetőjéről, majd az
önszerveződő, sportot, egészséges mozgást képviselő csoportok bemutatásáról szól.

Összefoglalás az egyesületek, csoportok vezetőinek, képviselőinek beszámolói alapján:

1. Szalai Barna Tenisz Ciub: 2013. évben Új vezetőség
került a klub élére. A klub biztosítja az utánpótlás
nevelést, gyermekek edzéseit. Eredményesen
szerepelnek a megyei bajnokságban és évente több
alkalommal házi bajnokságot rendeznek. Az általános
iskolában a sporttagozat választható sportágaként jelent

_____

meg. Nagy reményeket fűznek az egyesület fiatalítása
irányában, mivel bíznak bemie, hogy mint igazolt
sportolók később megjelennek az egyesület színeiben.
Gondot Fordítanak az idősebb, Úgynevezett szabadidő
sportként mozgó egyesületi tagokra.



2. Sportcsarnok SporteyesüIet: Az egyesület 4 szakosztályt fog össze. Továbbra is szűkös
anyagi feltételekkel, de dolgoznak a szakosztályok.
A kézilabda szakosztály a 2013/2014. évi bajnokság I. helyén végzett. Gratulálunk nekik. A
további lehetőségeken gondolkodnak, és keresik az utat.
Az asztalitenisz szakosztály a 2013/20 14. évben feljutott a megye 1. osztályba. Nekik is a
magasabb színvonal mellett, a költségekkel való küzdelem is gondot okoz. Sikerült jó
minőségű, használt asztalokat szerezni. mely biztosítja az alapvető feltételeket.
A kick-box karate szakosztály Újra kilépett a hazai és nemzetközi versenyporondra. A
versenyzőkön a versenyrutin hiánya érződik, melyeket a tavaszi idényben megrendező
küzdelmeken próbálták korrigálni. Igy is Szép eredményeket értek el, úgy a Világkupán, mint
az Országos bajnokságokon, valamint a kisebb versenyeket beleértve.
Ijász szakosztály egyelőre házi hajnokságokat szervez, és ott próbálja ezt a hagyományőrző,
szép sportot fejleszteni. Helyi versenyek szervezésével az ismeretteijesztést is szorgalmazza.

3. Mezőberényi Football Ciub: A klub létszáma 82 Fő.

2013/2014. évi őszi/tavaszi szezon:
A játékos állomány és a vezetőség közösen a Megye I. osztály felnőtt
csapatának helyezését - az igen nehéz sorsolási és a működési
körülményeket is figyelembe véve - reálisan 8-10. helyén célozta meg. A
felnőtt csapatnál tavaszi szezon közbeni játékos állomány csökkenése igen
komoly gondokat okozott. mivel kellő után pótlással az utánpótlás nevelés
hiányosságai miatt nem rendelkezik az egyesület. A felnőtt játékosok
számának drasztikus csökkenését csak az ifjúsági csapat létszámának terhére valósíthatta meg
a klub. Ennek ellenére a tavaszi szezonban az említett körülmények dacára egy számukra
elfogadható 10. helyezést ért el Megye I. osztályban. Az ifjúsági csapat a 15. helyen, míg a
serdülő csapat a 6. helyen zárta a szezont.
A serdülő csapat vezetését az őszi szezon kezdetétől Vrbovszki János edző helyett Somvári
Zoltán edző vette át, valamint az ifjúsági csapat Gál András edzők irányításával igyekeztek
helytállni a megyei I. osztályban. Számukra az egyesület vezetősége helyezési elvárásokat
nem támasztott, kizárólag az utánpótlás biztosítása és a megyei L osztályban történő
versenyeztetés volt a célja, mivel ennek hiányában nem indulhat az egyesület felnőtt csapata
ebben a versenyzési osztályban.
Az egyesület vezetőségének elsődleges célja és feladata a meglévő utánpótlás nevelés
beindítása, annak tartós és megfelelő működtetése. A kellő játékos utánpótlás hiányában - a
jelenlegi szabályzás szerint- nem tudna megyei szinten az első osztályban versenyezni felnőtt
csapatuk.
Ezekkel a lépésekkel ajelentegi (időszakos) játékos hiányt pótolni tudják, azonban továbbra is
tisztázásra szorul a helyi labdarúgás utánpótlási vertikumának kérdése, mert a helyi alsóbb
szintű utánpótlás nevelés és képzés sajnos nem biztosít zökkenőmentes utánpótlási átmenetet
a MFC utánpótlási munkálataihoz.
A 2011. év nyarán szerveződött női labdarúgás az MFC keretén belül női szakosztályként
kezdett dolgozni. Játékosállornánya több mint 20 fővel növelte a klub taglétszárnát. A lányok
és hölgyek a megyei kis és keresztpályás bajnokságában szerepeltek. Előre láthatóan a Bozsik
Program keretében óvodás és kisiskolás lányok korosztályának a beindítása szerepel
elképzetésként. Ennek megvalósítására jelenleg is egyeztetnek a megyei labdarúgó szövetség
illetékeseivel. A Ciub működésének biztosítására elsősorban a helyi önkormányzat, támogatók
és pályázati források állnak rendelkezésre, másodsorban pedig jegy- és bérlet bevételek,
MLSZ támogatás, TAO- pályázat, illetve tagdíjak.



A 2013/2014. bajnoki évad esetében egyesületük az MLSZ-TAO program pályázatán

keresztül komplex pályázatot nyújtott be ez év tavaszán, melynek célja Mezőberény város

sporttelepének részbeni felújítása és az utánpótlás nevelés támogatása.

A sportte(ep-felújítási pályázatának értéke 7.087.850,- Ft előzetesen jóváhagyott pályázati

összegben, melynek az önkormányzat által támogatott önrésze 2.141.344,- Ft.
A felújítás vonatkozik alábbiakra:

• biztonsági és számítás technikai háttér biztosítása

• lelátó alatti öltöző felújítása
• öntözőberendezés létesítésre
• pályakarbantartást szolgáló gépek beszerzése

A felújítási munkálatokat ebben a hónapban elkezdődtek.
Utánpótlási nevelési-fejlesztéshez kapcsolódó költségek fedezésére 8.911.000,- Ft pályázati

összértékben nyújtottak be pályázatot, melynek önrésze 10%.
A 2014/2015. bajnoki évad esetében egyesületük ismételten az MLSZ-TAO program

pályázatán keresztül pályázatot nyújtott be ez év tavaszán, melynek célja és az utánpótlás

nevelés támogatása. A benyújtott pályázat értéke meghaladja 8,5 millió forintot, melynek

elbírálása ez évjúlius közepére megtörténik.
2012/2013. évi szezonban alakult V16-os csapatuk.
A női szakosztályuk kispályás bajnokságban 2. hetyezéssel zárta az évet.

4. Berényi Gyermek FC: Az egyesületnek több mint száz tagja van. A
versenyeztetés Öt korosztályban történik U7, U9, Uh, U13, Ul6. A
gyerekekkel jól felkészült testnevelők, edzők foglalkoznak. Edzői stábunk
fiatal. UEFA licenccel rendelkező szakemberekkel bővült. Csapataink
eredményesen szerepelnek a különböző bajnokságokban, programokban. U
16 csapatunk negyedik helyen végzett a Békés-megyei serdülő
bajnokságban. Több korosztályunk szerepelt az Interliga Nemzetközi
bajnoksághan, ahol Ii 13 csapatunk az előkelő 5. helyen végzett, megelőzve több nagyobb

város utánpótlás csapatát. A többi korosztály is eredményesen szerepelt. U7, U 9 és U II

korosztályok az MLSZ által koordinált Bozsik Programban vettek részt. U 13 korosztályunk

Országos tornákon is kiemelkedő eredmények ért cl: Törökbálinton 4. Gödöllőn torna győztes

lett. Június 20-22 között három korosztállyal (U9, liii, (.113) Egerben veszünk részt a XXI.

Aventics Nemzetközi Utánpótlás Labdarúgó Tornán. Július 1-8 között, a több mint egy

évtizede fennálló kapcsolat jegyében Gronau-Epe-be utazik U 13 csapatunk. Egyesületünk

eredményesen pályázott az MLSZ TAO rendszerében. Sportágfejlesztési stratégiánkat

elfogadva. az MLSZ az előző évekhez hasonlóan, a 2013/2014 bajnoki szezonban is

támogatásba részesítette utánpótlás tevékenységünket (4.204.943 Ft).
Egyesületünk utánpótlás csapatait térítésmentesen biztosítja a Mezőberényi Football CIub

részére. mindez nevezési feltétele a felnőtt bajnokságban való indulásnak.
Kajhik Péter,

Berényi Gyermek FC szakmai vezető

5.P18 Posta2alambsport Eesü1et: Versenyeken indulnak. de jelentős eredményt 2013-ban

nem ért cl az egyesület.



6. Mezőberényi Sakk Egyesület: Az egyesület regisztrált
létszáma 23 Fő. Kapcsolatot tartanak a szovátai
testvérvárossal, részt vettek a Sovata Open nemzetközi
versenyen is. Az idei szezonban a Körös Kupa
küzdelmeiben vettek részt, és ott a 8 induló csapat közül a
3. helyet szerezték meg. A Megyei Ovodás
Sakkbajnokságon 8 indulóból az első, a második és a
negyedik helyet a Mezőberényi Sakk Egyesület által nevelt
óvodás érte el. Név szerint 1. Lázók Máté, 2. Lakatos Lőrinc, 4. Fang Milán.

7.Mezőberényi Kosárlabda Klub: A klub
több mint 200 Fő játékosaival 8 szakképzett
oktató foglalkozik. A támogatási lehetőségek
kihasználásával, a vezetőségnek a munkája
többszörösére nőtt. A különböző korosztályok,
versenyzők edzési, felkészítési munkája,
valamint versenyeztetése komoly anyagi és
technikai kihívást jelent, de szerencsére ezeket
megoldják, melyek az eredményekben is
tükröződnek. Afelnőtt Férfi csapatuk 2013. szeptembertől NB 11- ben játszik.

8.Petőfi Sándor Gimnázium DSE: A taglétszárnuk 641 Fő. Kosárlabda, kézilabda, futball,
röplabda sportágakban edzenek a diákok. Komoly diákolimpiai felkészítés is folyik, és
megyei és Országos eredményeket hoznak. Emellett karate, kajak kenu, fekve nyomó
sportokban és azok versenyein is eredményesen szerepelnek.

9.Berényi Biliárd Klub: 2013-ben a magyar bábus biliárd
csapatbajnokságban és az olasz bábus biliárd csapatbajnokságban
is 2. helyezést értek el. Egyéniben is előkelő helyeket értek el.
2013. év bajnoka Kurta László lett. Három játékosuk felkészült a
milánói európai bajnokságra és csapatversenyben 8. helyezést
értek el. 2014-ben Kurta László egyéni OB-n 2. és Simesik
László OB 3. helyezett lett.

1O.Mezőberényi Szektorlabda E2yesület: Az egyesület az
utóbbi időben egy másik futball utánzó játék a subbuteo
népszerűsítését is vállalta. Eredményeik jók és Csíbor
László a legeredményesebb mezőberényi játékos lett.
Eredményeik figyelemre méltóak.



11.Mezőberényi Kistérséi Általános Iskola DSE: Taglétszámuk 906 Fő.
Az egyesületük január óta tartalmas időszakot élt meg. Az évi rendes közgyűlésen a mérleg és
a pénzügyi beszámoló elfogadása mellett meghatározták az első féléves feladataikat. és
megváltoztatták az egyesület nevét is, amely időközben jogerőre emelkedett.
Egyesületük neve: Mezőberényi Altalános Iskola Diáksport Egyesület, változatlan címmel
és vezetéssel.
Sikeresen pályáztak az önkormányzat által meghirdetett nemzetközi kapcsolati és rendezvény
pályázatokon. ezzel is növelve az utóbbi időben csökkenő bevételeiket.
Ezeket a kieső összegeket szerencsére pótolja, hogy a KLIK megtéríti az utazási költségek
majdnem 100 %-át. -

Egyik legfontosabb feladatuk volt a Diákolimpiai versenyekre való felkészülés és az azzal
kapcsolatos szervező munka elvégzése.
A következő sportágak versenyein vettek részt:

- asztalitenisz (fiúk)
- atlétika (lányok-fiúk)
- kick-boksz (lányok-fiúk)
- kézilabda (lányok)
- kosárlabda (lányok-fiúk)
- labdarúgás (lányok-fiúk)

Atlétikában 3 csapatuk (5-6. osztály lányok és fiúk, 7-8. osztály lányok) nyerte meg a körzeti
döntőt, és jutott a megyei döntőbe, ahol a legjobb eredményt a 7-8. osztályos lányok érték el,
a 4. helyezést.
Az egyéni versenyzők közül Fekete Jácint 5. osztályos tanuló ért el 3. helyezést a megyei

döntőn, és eredménye íeljogosította az Országos döntőn való részvételre, ahol első sorban a
tapasztalatszerzés és az élmény volt a legfontosobb számára.
Kézilabdában és labdarúgásban a megyei elődöntőkig jutottak a csapatok, a lányok részt
vehettek a megyei döntőn, de nem sikerült az első 3 helyezett közé kerülni.
Kosárlabdában hosszú évek után ismét sikerült megyei 2. helyezést elérni a fiú csapatnak, az
5-6. osztályos fiúk ezzel jogot szereztek országos elődöntőn való részvételre (Baja), itt is a
tapasztalatszerzés volt a Fő cél, hiszen nem túl sok mérkőzésen állt módjukban részt venni a
tanév során. A lányok mindkét korosztályban a 2. helyezést érték cl az Országos elődöntőn,

így most nem sikerült kivívni a továbbjutást az ország legjobb 8 csapata közé.
Nagyon értékes viszont a közelmúltban egyre népszerűbbé váló B 33-as bajnokságban a lány

csapat által az Országos elődöntőn elért 2. majd a törökbálinti Országos döntőn kiharcolt 6.
helyezés.
Asztaliteniszben a részvétel volt a fontos, de elmondhatjuk, több tehetséges gyerek

„bontogatja szárnyait”, rendszeresen járnak edzésre, reméljük ezzel is szélesednek a sportág

alapjai.
A kick-box szakosztály újabb fiatal reménységekkel dolgozik. Országos versenyeken is részt

vesznek. Sajnos az idei év diákolimpia, mint verseny átíródott, egy sajnálatos tévedés miatt,

így a megszokott Szép Országos eredmények nem a diákolimpiai versenyen keresztül
tükröződik.
Osszegezve elmondhatjuk, a leglényegesebb, hogy nagyon sok gyermek jár sportköri
foglalkozásokra, edzésekre, több sportágban szerepelnek, és érnek cl Szép eredményeket a
Diákolimpia versenyrendszerében.
Feltétlen ki kell emelni az egyesületekkel kialakított korrekt és hasznos együttműködést, az

általuk versenyeztetett csapatok tagjai, az egyéni versenyzők jelentős része az iskola tanulója,

kölcsönösen szolgálja mindez a szép eredmények elérését, a versenyeztetést.



Egyesületek. amelyekkel együltműködnek: Berényi Gyermek FC. Mezőberényi FC.

Mezőherényi Kosárlabda Klub, Sportcsarnok Sportegyesület (asztalitenisz, kézilabda. kick

box), Szalai Barna Tenisz Klub).
Néhány gondolat a kiemelt rendezvényekről, melyek elősegítették a nemzetközi kapcsolatok

ápolását, mint a labdarúgó Farsang Kupa. ahol részt vett a Székelyudvarhely csapata, és a

Molnár Miklós Kosárlabda Emléktorna, ahol popradi és nagyváradi csapatok voltak a

vendégek, és természetesen nagy volt a szakmai értékük is.
A már ismét hagyományossá váló iskolai akadályverseny pedig az összes gyermek számára

nyújtott élményekben gazdag sportolási lehetőséget, némi elméleti tudást is feltételezve.

Ebben a szezonban is a diáksport egyesület rendezte meg immáron harminckettedik

alkalommal a kispályás labdarúgó Teremkupát.
A szenior és amatőr kategóriában 18 csapat vett részt a három hónapos küzdelem sorozaton.

12.AlföId Turista Eyesü1et: Az egyesület taglétszáma 113 fő és 2013-ban

358 túrút szerveztek. Gyalogtúrák, sportturisztika, tiilélő-versenyek,

kerékpározás, futás szerepelt az egyesület programjában.

2013-ban - a teljesség igénye nélkül az alábbi saját szervezésű

eseményekből lehetett válogatni:
Az Alfőldi-kéken túrasorozatból újabb távot teljesítettek Ecsegfalvától Túrkevéig. Körbe

járták Mezőberényt a körgáton és a szélső utcákon, majd eljutottak Békés- Földvárhoz és a

Csárdaszállás határában fellelhető Fábián-vár maradványaihoz is. A Szent Iván éji túra a

Múzeumok Ej szakáj a rendezvény részeként valósult meg. A Gemenci erdőben az Alföldi-kék

túra egy szakaszán jutottak cl Bajáig. Oszi túrát a Mátra erdejében a Rónyabérchez

szervezték. Képviselték az egyesületet a KVTE és a VTSZ rendezvényein is. 1-1 napos

túrákat tettek Biharfured, a Szamosbazár és Menyháza környékére. Hagyományos, nyári-

táboruk Székelyföldön, Marosfőn volt. Itt többek között megisrrierkedhettek az Egyeskő. a

Nagy-hagymás, a Madarasi-Hargita csúcsaival és a hegyek által körülölelt települések

nemzeti és tájképi értékeivel. Sajnos már két alapító-meghatározó tagukra kell emlékezniük:

Szucharda Gyula és Váradi László emléktúrákat rendeznek születésnapjuk közelében. 2013-

ban útjára indítottak egy új teljesítménytúra-mozgalrnat - Körös-vidék Teljesítménytúrázója

néven -‚ mellyel örvendetesen növelték az alfZ5ldön a Körösök-vidékén teljesítrnénytúrázók

számát. Az érdeklődők nemcsak a környező településekről, hanem a távolabbi megyékből is

eljöttek megismerni a környék természeti és épített szépségeit. Kerékpáros - túramozgalmuk

teljesítése is látványos növekedést mutatott az elmúlt évben: Ugrásszerűen nőtt a teljesítők,

illetve a túrát még csak megkezdők száma is. 2013-ban már három Országos érdeklődésű

teljesítménytúrát rendeztek, melyekből a Körös és a Patai Mátra is része volt az MSTSZ által

kiírt Nemzeti Bajnokságnak. Utóbbi egyben a megye legnagyobb ilyen rendezvénye is. A Téli

Körös teljesítménytúrájuk is egyre népszerűbb: 2013 és 2014 január elején is egyaránt közel

200 fő vágott neki a téli tájnak és távnak. 2014-ben is sikeresen túl vannak már a XXIX.

Körös túrákon, ahol az esős, hűvös idő ellenére 195 fő túrázott velük. A Berényiek viszonylag

alacsony létszámmal látogattak ki rendezvényükre, de annál eredményesebbek voltak: K20,

K30, K50 leggyorsabb nő, és K30, K50 leggyorsabb férfi kupákat hódították cl!

Futás, kerékpározás szakáguk is fejlődést mutat: p1. a szilveszteri futógála részt vevőinek

száma is évről-évre emelkedik.

(A beszámolók teUes anyaga a Polgármesteri Hivatal 14-es irodában megtekinthetők.)



Az ö,,szeri’eződő egyesületek, csoportok ismertetői, beszánwlói teljes terjedelemben:

1. „1dőek” Tornája Mezőberéni’ben 2014

Miről is írok? ! Mindazok, akik még rendszeresen tornáznak Ők azok, kiknek évei száma
lehet sok, de a testük, lelkük, főleg a gondolkodásuk még fiatal! Kell egy teremtő erő, cél,
hogy tegyenek egészségükért, jobb közérzetükért, örömteli napjaiért, kell lehetőség, ahol
mind ezt megtalálják és megvalósíthatják, ez pedig az „idősek tornája”.

Leezkésiné Hőgye Katalin vagyok, született mezőberényi, földrajz- tcstnevelés szakos tanár.
Eletem egyik meghatározó örömforrása a munkám. Emberekkel való foglalkozás, az
egészséges életmód, sport, mozgás és mind az, ami arról szól légy boldog, de azért magadnak
is tenni kell!

Fiatalon magam is sokat sportoltarn, sok gyermeket tanítottam sportos életre, de egy nem várt
betegség további tanításra késztetett. Korlátozva lett mozgásom, mely sok külső és belső
nehézséget, feszültéséget hozott. Meg kellett találnom számomra az új, örömteli
sportmozgást. Magamnál tapasztal sikerek arra ösztönöztek, hogy ezt mutassam meg
másoknak is. Igy egyre jelentősebb lett számomra a felnőttek sportja, mozgása. A mai napig
azon vagyok. hogy formáljam az emberek gondolkodását. testét. erőállapotát és ezzel együtt a
lelkét. A sport az mely kortalan, csak fogadd el éveid számát, tested korlátait és találd meg a
számodra kivitelezhető örömteli sportmozgást. Eleted ne azzal teljen, hogy panaszkodsz és
várod mások segítségét, tegyél magadért!

Az első felnőtt tornáim 1998-ra tehető. Sok-sok hölgy látogatta az „aerobick” órákat, a mai
napig is többen jelen vannak akkori tomázóim közül, de már más jelleggel végzik a
gyakorlatokat, lelkesedésük viszont töretlen.
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Szeretem a változatosságot, az Új dolgokat, a kihívásokat, így hoztam a mcgyébe és
városunkba elsőként 1999-be az aqua-fitneszt. A környék településeiről is jöttek a hölgyek
tornázni, a mai napig is töretlen e tevékenység. A jó idő beálltával ismét megkezdődnek a
foglatkozások és még mindig vannak olyanok kik, az első évben is jelen voltak, de még most
is jelen vannak (70-en felül)! Ahhoz, hogy ez a szabadidős, egészségmegőrző torna ilyen
hosszan élhessen, ehhez. kellett a jó helyi adottság, jelen esetben a Kálmán Fürdő. Nagyon
sok strandvezetővel egyeztettem, volt kivel „megküzdöttem’, de a jelenlegi vezetés minden
segítséget megad. Köszönet érte. A vízi-torna az időseknek olyan közösségi elfoglaltság,
egészségmegőrzés, társasági élet, amit minden tél után nagyon várnak. Többen mondják,
számukra ez a nyaralás! !!! Ha valakinek a vízzel kapcsolatosan nincs valamilyen
egészségügyi akadálya, akkor a mélyvízben végzett vízi—torna a legideálisabb mozgás, az
úszástudás hiánya sem akadály! Nem csak a hölgyeknek lenne jó!



A nyár elmúltával sem maradunk sport nélkül.
Tevékenységünket teremben folytatjuk. Nyitott
voltam és vagyok az Új dolgok iránt, kutatom,
keresem és tanulom az Új módszereket, amivel a mi
él etforrnánkat az 50 plusszosokét, változatosabbá
és élvezetesebbé tehetem. Tornáim irányvonala
egyre kialakultabb - beépítettem a gerinctornát, a
Pilates elemeket, sok nyújtó gyakorlatot, egyedi
arculata lett tornáimnak. Lassan az első tornázóim
életkora meghaladta a 60 feletti éveket. Igy
született meg a gondolatom, hogy tovább kell lépni

és két féle termi foglalkozást kell létre hozni.

Az egyik a matracos torna, mind azok számára, kik a talajon tudnak hason, háton, oldalt

feküdni, alkaron, térden támaszhelyzetben lenni és nem probléma a talajra ülés és felállás. Itt

is azért vannak 60 felettiek, még egy 72-éves is, de negyven közeleik is szükségét érzik a

tornának. A másik csoport, aki szintén gerinctornát végez Pilates elemekkel és sok-sok

nyújtással Ok a széktornázók. Olyan egyedi csoportot, illetve módszert alakítottam ki, ami

akkor 2008-ban egyedinek számított a környéken is. Minden gyakorlatot elvégzünk szék

mellett állva, széken ülve. A torna egyre népszerűbb, egyre több a látogató ás nem csak 65-70

év feletti, hanem a jóval fiatalabbak is. A legbüszkébb a jelentős változásokra vagyok, jó

hangulat, jobb fizikális állapot, csökkenő panaszok, jó társasság, sok egyedül élő ismerősre,

beszélgető társra. vagy új barátra talált. Egyben ez egy közösségi program, kimozdulás az

esetteges egyedüllétből.

Legutóbb végzett tanulmányom és végzettségem a 3-1-2 Meridiántona oktatói diploma. Ez

egy kínai egészségmegőrző torna, mely országosan egyre nagyobb hangsúlyt és népszerűsítést

kap. A torna nincs helyhez kötve, nem kell eszköz hozzá, sem különös öltözék, csak az adott

személy pozitív tenni akarása ás a jó hangulata. A torna legnagyobb értéke, hogy együtt

gyakorlatozhat fiatal, idős, nő és férfi, egészséges ás gyógyulni vágyó, állva, de

kerekesszékben is végezhető. A tornát 2014 márciusa óta tartom városunkban. A nyár

folyamán az esti órákban a Kálmán Fürdő árnyas részén fogunk tornázni. ahová várom a

város volt ás jelen lakóit, az éppen itt üdülőket, strandolókat. Ahhoz, hogy ezeket az előbb

felsorolt tornákat végezhessük, kell hozzá az Orlai Petrics Soma Kulturális Központ, mint
helységi ás az ottani Vezetőség segítő, pozitív hozzáállása, ami már
több éve — 2008-óta meg van. Ezért hálás köszönettel tartozok a
tornázóim és a magam nevében.

Nem lenne teljes a paletta, ha én, mint hajdani „ZöldSzíves” nem
vágyakoztam volna ki a természetbe. Korlátaim miatt én nem
tudtam hosszan gyalogolni, megismertem, majd elvégeztem 2008-
ban a Norddig Walking edzői tanfolyamot és megbonosítottam az

eddig alig ismert Új sportágat Mezőberényben akét botos gyaloglást. Ezzel a sporteszközzel

számomra is kinyílt a világ, ezt megismertettem sok- sok túrázni, gyalogolni vágyó
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társamnak.Sokanrendelkeznekigazi Nordic Walking bottal és szépenelsajátítvaa technikát,
túráznakSaját örömükre,egészségükre.Ez az a sportág,ami a legtöbbettudja. Nincs életkor
határ, együtt végezheticsaládi,baráti társaság,lehet menni egyedül, vagy kiscsoportban,a
természetbennincsnyitva tartás!

Talán niegvalósítottame sportosterületenálmaim egy részét.vízben torna, szabadlevegõn
végezhetõsport és a terem, ahol a hangsúly az életkornak, testi adottságokiiakmegfelelõ
erõállapotmegteremtése.a zsugorodóizmok nyújtása,a beszûkültízületekmozgásbantartása.
Ha nembánunkjól a testünkkel,betegekleszünk,ha szomorúa lelkünk, beteglesza testünk!
Az idõs kori sport, ami mindentjobbátesz.

Nem szabadmegfeledkeznia megfáradtemberektesti, lelki gondozásáról!

Együtt könnyebbés vidámabb!

Az elmúlt tavaszontettemegy gyengepróbálkozást,hogy legyentornacsakféfiaknak. Sajnos

nem valósult meg. Talán egyszera férfiak is megérzik,hogy számunkrais fontos és hasznos

lehet fizikálisan,mentálisanegy közösségitorna.
Befejezéskéntaz egyik orvosamatszeretnémidézni, mondtanekem „ha Te nem sportolnál,

már rég tolószékbenlennél!”

2. Íjászat
FehérCsabaTel.: 06/20/315-2845.
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Az íj az emberiségegyik legrégibbeszköze,
amit mind a mai napighasznál.Tudjuk, hogy
az õsembermár használtaés mind a mai
napig használjuk sportra ill.vadászatra. A

‘Et sportíjászatnaktöbb ágavan.
I. Olimpiai íjászat. Itt 50, 70,90 méteres

E távokrakell lõni. Enneka versenyszámnaka
nehézsége,hogy90 méterrõl 12 cm-eskörbe
kell a vesszõketlõni.
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2. Terep íjászat. itt is céltáblárakell lõni, 5-
— 55 méteres távokra. A versenyzõnekkell

megbecsülnie,hogy milyen messzevan a cél

_____

- és így kell eltalálnia. Még egy kis nehezítés
van ebbena szakágban,azhogy, a célokat tereptárgyaktakarhatják,pl.két szikla közé van
téve,esetlegfáktakarásábanvan.
3. A 3 dimenziós vadászat.Ez hasonlít legjobban a vadászatra.itt a célok életnagyságú
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